
Razvoj
gostinstva
na območju
občine
Ljubljana-
Šiška
MOČNO naraščanje prebival-
stva v občini in hitrejši raz-
voj turizma, zlasti izletniške-
ga, zahteva, da bomo bolj
skrbeli za izboljšanje in po-
večanje gostinskih, prenočit-
venih in rekreacijskih kapa-
citet na območju občine
Šiška.

Pri nadaljnjem razvoju za-
sebnega gostinstva naj bi ob-
činska skupščina tudi v bo-
doče podpirala vsako inicia-
tivo za odpiranje zasebnih go-
stišč s tem, da bi v okviru
svojih pristojnosti omogočala
pridobitev lokacijskih do-
voljenj, določitev namemb-
nosti poslovnih prostorov za
gostinstvo, kakor tudi, da bi
podpirala zahtevke za prido-
bitev investicijskih kreditov
pri poslovnih bankah. Ome-
njena orientacija je upravi-
čena, saj kljub občutnemu
porastu gostinskega prometa
fizični obseg prometa še ved-
no dovolj ne narašča, zlasti,
ker nekatera območja še ved-
no niso zadostno pokrita z
gostinsko mrežo.

Tudi družbeni sektor bi se
moral intenzivneje razvijati.
Danes imamo po podjetni-
škem principu le štiri večja
gostinska podjetja, ki najbr-
že finančno ne bodo sposob-
na z lastnimi sredstvi bistve-
no povečevati obstoječih ka-
pacitet. Potrebno bi bilo, da
bi pridobili v občini tudi dru-
ge delovne organizacije, ki
bi bile sposobne investirati
večja sredstva v gostinsko de-
javnost. Tudi združevanje
sredstev zainteresiranih de-
lovnih organizacij bi lahko
znatno pripomoglo k hitrej-
šemu razvoju gostinstva.

Pri povečanju gostinskih
kapacitet igrajo pomembno
vlogo tudi turistični krediti,
ki jih odobravajo poslovne
banke. Do sedaj so se kre-
diti na območju naše občine,
odobravali v minimalni meri,

saj je lani iz tega naslova
prejel kredit le Motel Medno,
ki je zgradil nov paviljon z
20 ležišči in uredil skladišča
ter drage poslovne prostore.
V letošnjem letu pa je bil
odobren kredit tudi Hotelu
Ilirija za gradnjo prizidka z
okoli sto ležišči. Te kredite
bosta obe podjetji odplačeva-
li z ustvarjenim deviznim pri-
livom. Tudi Gostinski šolski
center skuša pridobiti po-
trebna finančna sredstva za
razširitev hotela Bellevue.
Gostinsko podjetje Majolka
pa v svojih obratih Jelen in
Majolka ureja tujske sobe.

V Dragočajni, kjer je že
več let stalo nedograjeno in
neizkoriščeno poslopje (Ko-
drinov mlin) bo podjetje
Tlak to zgradbo preuredilo v
hotelsko-restavracijski obrat.
Prav tako pa se tudi vodijo
razgovori med Colorjem in
hotelom Ilirija, da bi slednji
odkupil bivšo gasilsko šolo
(last Colorja) in jo preuredil
v gostinski objekt. Kljub te-
ma dvema večjima investici-
jama v gostinstvu, so na tem
področju še precejšnje mož-
nosti. Tako bi se lahko go-
spodarsko poslopje pri gradu
Goričane obstoječe preuredi-
!o za gostinske namene. Se-
danji upravljalec tega poslop-
ja je Etnografski muzej, ki je
pripravljen dati to poslopje
v upravljanje tistemu podjet-
ju, ki bi izvedlo potrebne in-
vesticije. Poleg tega pa bi
muzej ta objekt tudi opremil
s primerno stilsko opremo iz
svojih muzejskih zbirk. V na-
selju Sora, kjer je tik pred
dograditvijo dom dražbenih
organizacij, bi se lahko s so-
razmerno majhnimi sredstvi
uredil gostinski obrat za po-
trebe okoliških prebivalcev,
kot tudi izletnikov, saj sedaj
na tem območju ni gostišča.

Pri ureditvi rekreacijskega
območja Rožnik—Mostec za

katerega pripravlja idejne na-
črte Mestni svet Ljubljana v
sodelovanju z občinami Cen-
ter, Vič in Šiška, bo nujno
treba misliti tudi na gradnjo
primernih gostinskih objek-
tov. Že danes pa se sama po
sebi ponuja gradnja gostišča
pri jezercu ob Agrostroju. V
ta namen je KS Zg. šiška
imenovala pripravljalni od-
bor za gradnjo gostinskih, tu-
rističnih in rekreacijskih ob-
jektov v okolici jezera. Pred-
videvajo, da bo tu potrebno
urediti otroško in športno
igrišče, camping, parkirne
prostore, čolnarno, zlasti pa
zgraditi gostinski objekt mo-
telskega tipa. Gostinski ob-
jekt naj bi zadovoljeval po-
trebe turizma, pa tudi okoli-
škega prebivalstva. To je po-

sebno važno zato, ker je v ne-
posredni bližini v soseskah
S-6, S-7, S-9 in S-10 intenziv-
na stanovanjska gradnja. Na
tem območju naj bi do leta
1970 prebivalo že nad 20.000
prebivalcev, do leta 1972 pa
celo okoli 27.000 prebivalcev.
sko-turistični objekt, kot so
Predlagani gostinski objekt
tudi ni edini, ki bo na tem
območju potreben.

Sedanji prostori vzgojno
varstvenega zavoda Frana
Milčinskega, v Smledniku
prav gotovo ne odgovarjajo
svojemu namenu. Ta zavod
ima namreč svoje prostore v
smledniškem gradu, zato bo
v perspektivi treba računati,
da bi se za ta zavod zgradilo
novo funkcionalno urejeno
poslopje. To sicer ne spada v

pristojnost občine, ker ta. za-
vod finansira republiška iz-
obraževalna skupnost. V tem
primeru pa bi bilo še najbo-
Ije preurediti grad v gostin-
na primer urejeni gradovi
Štatenberg, Borl, Mokrice itd.

Tudi turistične in planin-
ske postojanke kot n. pr. Sta-
ri grad v Smledniku, gostišče
ob Zbiljskem jezeru, Cam-
ping v Dragočajni, Dom obrt-
nikov na Govejku, Planinski
dom na Rašici imajo perspek-
tivo hitrejšega razvoja, če bi
lahko dobile potrebna inve-
sticijska sredstva. Sedanja
akumulacija teh gostišč in
pičla pomoč iz občinskega
proračuna nista zadostni, za-
to bi bilo verjetno treba mi-
sliti tudi na udeležbo gospo-
darstva pri tem razvoju. B. J.


